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Mestské zastupiteľstvo v Trebišove 
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Informatívnu správu zo zasadnutia komisie na riešenie problémov marginalizovanej rómskej 
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Predkladá: František Tomko, predseda komisie 
Spracoval: Miroslav Davala, tajomník komisie 
 
 
V Trebišove, dňa 12.9.2017   
 
 

 
predkladateľ 
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Komisia na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity          

                                                                                                              

Informatívna správa zo zasadnutia komisie dňa 11.9.2017 
 
 
     Poslanci               Neposlanci 
 
Prítomní členovia komisie:  1. František Tomko    1. Verona Tóthová  
     2. Koloman Demeter                         2. Ing. Jozef Figura            
                                                3. Mgr. Beáta Kereštanová                3.Ing. Zděnek Veleba                                     
  
                                                                                                
 
                                                 
 
Neprítomní členovia komisie: 1. Ing. Róbert Puci – ospravedlnený pre účasť na rokovaní NR SR 
                                                  
 
Ostatní prítomní:                                                            1. Ing. Jozef Kereštan 
                                                                                                         2. Mgr. Peter Sovák 
                                                                                                         3. Bc. Jindrich Sosna 
                                                                                                         4. PaedDr. Martin Farbar 
                                                                                                         5. Mgr. Miroslav Cabada            
         
     
Priebeh rokovania: 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Trebišove na riešenie problémov marginalizovanej 
rómskej   komunity na zasadnutí prerokovala program zasadnutia a jednohlasne schválila program 
zasadnutia bez doplnenia ďalších bodov. 
 
1. V bode 2. programu zasadnutia komisie zástupca riaditeľa ZŠ I.Krasku informoval prítomných 
o stave dochádzky a záškoláctva na uvedenej ZŠ v šk. r. 2016/2017. V informácii ku správe uviedol, 
že záškoláctvo naďalej pretrváva, ale vzhľadom na prijímané opatrenia má klesajúcu tendenciu. 
Vyzdvihol činnosť pedagogických asistentov, ktorí osobne navštevujú rodiny záškolákov a zisťujú 
príčiny takéhoto konania. Vo veľkej miere ocenil spoluprácu s mestskou políciou pri monitorovaní 
záškoláctva najmä v meste počas dňa, najmä v doobedňajších hodinách. Poslanec Demeter uviedol, že 
zlepšenie situácie nastalo najmä po prijatí legislatívnych zmien, kde sú za záškoláctvo postihovaní 
rodičia, resp. oprávnené osoby zodpovedné za záškolákov. Na druhej strane vyjadril nesúhlas 
s pravidlami zverovania detí  do náhradnej opatery rodičom, ktorí sú príbuzní rodičov záškolákov 
v čase výkonu trestu, nakoľko tam nie je zabezpečená adekvátna starostlivosť o zverené detí a aj to je 
jeden z faktorov, ktorí spôsobuje to, že tieto deti nechodia do školy ale sú túlajú. Na otázku o počte 
umiestnených žiakov základnej školy na školy vyššieho vzdelania, bolo zástupcom riaditeľa ZŠ 
odpovedané, že až 90% detí pokračuje v štúdiu na školách, kde sa učia v profesii murár, tesár, kuchár, 
čašník a iné.  
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Komisia hlasovaním vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ Informatívnu správu              
riaditeľa ZŠ I.Krasku o dochádzke detí na ZŠ I.Krasku za uplynulé obdobie šk. r. 2016/2017. 
 
2.      V bode 3. programu zástupca riaditeľa ZŠ oboznámil členov komisie o počte otvorených tried 
v nových priestoroch ZŠ na ulici Medickej v zmysle informačnej správy. Aj napriek novootvoreným 
priestorom a pri plnej obsadenosti sa na škole vyučuje v dvojzmennej prevádzke. Pri súčasnom počte 
detí by bolo potrebné zriadiť ešte 6 tried, aby vyučovanie prebiehalo v jednej zmene. Na otázku 
poslanca Tomka, koľko je na škole prvákov bolo odpovedané, že do nultého ročníka nastúpilo 103 detí 
a do prvého 148. Ďalej sa poslanec Tomko informoval o zriadení krúžkov a o návštevnosti týchto 
voľno časových aktivít. Zástupca riaditeľa oboznámil členov komisie o tom, že na škole sú zriadené 
krúžky, ktoré deti navštevujú, no problémom sú priestorové kapacity. Ďalej na dotaz predsedu komisie 
pre marginalizovanú rómsku komunitu o spôsobe zápisu do školy, zástupca informoval, že zapísané je 
iba dieťa, ktorého aspoň jeden zákonný zástupca na trvalý pobyt v meste. 
 

Komisia hlasovaním vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ Informatívnu správu 
riaditeľa  ZŠ I.Krasku o otvorení, kapacite a naplnenosti nových priestorov ZŠ I.Krasku na Medickej 
ulici. 
 

     3.    V bode  4. programu Ing. Kereštan informoval členov komisie o stave odvodnenia Jesennej     
ulice, nakoľko v tejto lokalite nie je vybudovaná verejná kanalizácia a pravidelne tam dochádza 
k zaplaveniu cesty, chodníkov a priľahlých pozemkov. Poslancov informoval o tom, že práce sú 
ukončené tak na 90%, pričom úplne ukončenie sa predpokladá do 14.9.2017. Ďalej informoval o tom, 
že pokiaľ budú obyvateľmi dodržiavané stanovené pravidlá pri vypúšťaní odpadových vôd,  tak týmto 
odvodnením sa minimalizuje problém so zaplavovaním ulice. Poslanec Tomko sa informoval aká je 
hrúbka použitého potrubia na odvodnenie a či je postačujúca. Ing. Kereštan vysvetlil, že vzhľadom 
k hrúbke použitého potrubia 110 mm a zvolenému technologickému postupu realizácie má zato, že je 
to dostatočne dimenzované na riešenie uvedeného problému. Poslanec Demeter vyjadril súhlas 
s uvedeným riešením, ale stále to berie ako dočasné riešenie a požiadal prednostu MsÚ aby vyvinul 
maximálnu snahu pre zabezpečenie výstavby kanalizácie v uvedenej lokalite. 

  
      Komisia hlasovaním vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ informáciu o stave           

odvodnenia Jesennej ulice.   
 

4. V bode 5. Programu prednosta MsÚ Mgr. Sovák informoval členov komisie o stave riešenia 
prístupu k pitnej vode. Na základe výzvy na riešenie uvedeného bol vypracovaný projekt na realizáciu 
prístupu k pitnej vode a do 26.9.2017 bude zaslaná žiadosť o schválenie projektu. V krátkosti vysvetlil 
členom komisie spôsob výdaja vody prostredníctvom čipových kariet na dvoch výdajných miestach. 
Poslanec Demeter sa dotazoval, ako budú zvýhodnení doterajší platcovia a ako znevýhodnení dlžníci. 
Prednosta úradu zaujal stanovisko, že aj touto otázkou sa tím spracovateľov zaoberá, ale nebude to 
mať vplyv na následné zvýhodňovanie alebo znevýhodňovanie odberateľov. 
 

      Komisia hlasovaním vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ informáciu o stave   
projektu zameraného na podporu prístupu k pitnej vode v prostredí separovaných a segregovaných    
marginalizovaných komunít. 
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5. V bode 6. Rôzne sa predseda komisie informoval o čase a spôsobe jesenného upratovania 
a žiadal prednostu MsÚ o dôraznejšie zabezpečenie poriadku na miestach uloženia kontajnerov,  najmä 
o spôsobe zamedzenia prístupu neprispôsobivých občanov. Prednosta ubezpečil predsedu ako aj 
členov komisie o dôraznom zabezpečení jesenného upratovania a informoval o prijatí opatrení na 
zabezpečenie bezproblémového priebehu .   
 
 
       
     

Zapísal: Miroslav Davala, tajomník komisie 
 
Schválil: František Tomko, predseda komisie 


